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[Formanden.] 
4) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om ændret dyrtidsregule- 
ring af lønninger m. v. 

홢 5) Anden behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om 

. I særlig indkomstskat m. v. 

Mødet hævet kl. 1621. 

44. møde.  

Fredag den 15. december kl. 10. 

Formanden: I skrivelse ai dags dato 
meddeler landbrugsministeren at lian ønsker 
skriftligt af fremsætte: 

Forslag til lov om garanti for lån og rentetil- 
skud til skovejere i anledning af stcJ'f'1nfaldet 
i  1967. ; ; ' 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag: 

Landbrugsministeren (Chr. Thomsen) : 
Herved har jeg den ære for det høje ting 
at fremsætte forslag til lov om garanti for 
lån og re.ntetilskud til skovejere i. anledning 
af stormfaldet i 1967. 홢 

Ved de voldsomme storme i februar og 
oktober 1967 skete der stormfald -af træer 
i de danske skove i et katastrofalt omfang, 
navnlig i et område beliggende syd for en 
linje Esbjerg-Nordfyn-Sjællands Odde samt 
på Bornliolm. 

Det skønnes, at der under stormene faldt 
i alt ca..2,5 mill. kubikmeter træ, hvoraf 
ca 2,1 mill. kubikmeter i de private skove. 
Til sammenligning kan oplyses, at den gen- 
nemsnitlige årlige hugst i samtlige danske 
skove udgør ca. 1,9 mill. kubikmeter. 

Hvis dette t  xæt ikke snarest bliver 
skovet og bearbejdet eller oplagret, er der 
stor risiko for, at det bliver ødelagt, da træ 
ikke tåler at blive liggende i skoven i 
længere tid. 

Der har imidlertid vist sig store vanske- 

ligheder med hensyn til skovning og bear- 
bejdning m. m. af det stormfældede træ, 
dels fordi mange skovejere : som følge af 
stormfaldet er kommet i likviditetsvanske- 
ligheder og derfor ikke- ser sig i stand til at 
afholde omkostningerne ved træets skov- 
ning m. v., og dels fordi det har vist sig 
meget vanskeligt at få træet afsat og bear- 
bejdet, da savværker og andre træindustrielle 
virksomheder ligeledes er kommet i likvidi- 
tetsvanskeligheder som følge af stormfaldet: 

Dansk SkovÍorening har derfor fremsat 
ønske 'om. statsstøtte til de - omhandlede 
skovejere til finansiering af skovning og be- 
arbejdelse m. v. af det stormfældede træ, 
således at det kan undgås, at samfunds- . 
økonomisk store værdier går tabt. ; 

Regeriii.gen I er af den opfattelse, at det 
er påkrævet, at der ydes støtte til det om- 
handlede formål, og på regeringens vegne 
fremsætter jeg derfor dette lovforslag, hvor- 
efter der i kalenderårene 1968 og 1969 kan 
ydes statsgaranti for lån, som skovejere op- 
tager i danske penge- og kreditinstitutter 
til de nævnte formål efter de i forslaget 
nærmere angivne regler, og hvorefter der 
som nærmere anført i forslaget i et vist om- 
fang kan ydes rentetilskud til de skovejere, 
der har opnået statsgaranti for lån. ' 

Der har været ført forhandlinger med 
repræsentanter for banker i og: sparekasser, 
og såvel bankerne som sparekasserne har I 
givet tilsagn om at ville stille sig velvilligt 
med hensyn til bevilling af - de i - forslaget 
omhandlede lån. 

AI hensyn til de store værdier, der står 
på spil, skal jeg, idet jeg i øvrigt henviser 
til bemærkningerne til lovforslaget, hen- 
stille, at lovforslaget gøres til genstand for 
en hurtig og velvillig behandling. 

Formanden: Uden for dagsordenen giver 
jeg ordet til ordføreren for udvalget til 
valgs prøvelse, for at hun kan gøre ind- 
stilling til tinget om godkendelse af nogle 
valg. 

Ordføreren for udvalget til valgs prøvelse 
(Lis Groes): Med skrivelse af 14. december 
d. å. har ministeren for Grønland fremsendt 
valgbòg vedrørende folketingsvalget i Grøn- 
land den 6. december 1966. Efter afholdél- 
sen af valget traf folketinget den 7. 'de- 
cember 1966 i henhold til forretningsorde- 
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[Lis Groes.], 
uens § 1, stk. 6, jfr. lov om folketingsvalg 
i Grønland, på grundlag af en foreløbig 
opgørelse over valget beslutning om godken- 
delse af Knud Hertlings og Rosings valg. 
Ifølge den nævnte bestemmelse i forret- 
ningsordenen skal tinget, når det endeligt 
opgjorte valgmateriale foreligger, træffe af- 
gørelse om, hvorvidt godkendelsen kan op- 
retholdes. 

Udvalget til valgs prøvelse har gennem- 
gået det nu modtagne materiale og indstil- 
ler herefter enstemmigt til tinget at opret- 
holde, godkendelsen af valget af hr. Knud 
Hertling som medlem for Grønlands 1. op- 

. ' stillingskreds og valget af hr. Rosing som 
medlem for Grønlands k 2. opstillingskreds. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets indstilling mn, at den foreløbige 
godkendelse af: Knud Hertling og Rosing 
som valgt i de grønlandske valgdistrikter opret- 

: holdes, - 
vedtoges enstemmigt med 165 stemmer. 

Formanden: Den første sag på dagsor- 
denen kan kun med tingets samtykke be- 

: handles i dette møde, men hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg samtykket som 
givet. (Ophold). Det er givet. 

Man gik da til: " " . 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om folkepension. (Om olke- 
pensionsbidrag).. - i 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
32 a) findes i tidenden sp. 2411). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. , 

Lovforslaget 
vedtoges, enstemmigt med 171 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. , 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af toldloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 12) 
findes i tidenden sp. 1653, udvalgets til- 
lægsbetænkning i tillæg B. sp. 79). 

Der var stillet 6 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
stillet følgende ændringsforslag: 

Af 홢 finansministeren, tiltrådt af udvalqet: 

U n d e r æ n d r i n g s f o r s l a g  
til ændringsforslag nr. 1 i udvalgets tillægs- 

betænkning. i 

Til den foreslåede affattelse af § 4 føjes: 
홢Bestemmelse 4 til kapitel 8 kan, for så 
vidt angår jordbær, først bringes til anvèn- 
delse fra 1. januar 1969." 

Bemærkninger .  t  

Ændringsforslaget tilsigter, at den ved 
bestemmelse 4 til kapitel 8 indførte adgang 
til toldnedsættelse for frosne frugter, for 
så vidt angår jordbær, ikke skal kunne 
bringes til anvendelse før 1. januar 1969 
for ikke at ændre afsætningsvilkårene for 
de eksisterende , lagre af danske frosne 
jordbær. , 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Lis Groes: På hele udvalgets vegne kan jeg 
tilslutte mig det underændringsforslag, der 
er stillet af finansministeren. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

U nderEéndringsforslaget uden for tillægs- 
betænkningen af finansministeren (se ovenfor) 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag hr. 1, således ændret, og 
ændringsforslagene nr. 2-6 i tillægsbetænk- 
ningen 
vedtoges uden afstem.ning. ; 


